9年级英语第50课时  拓展任务作业答案
一、完善连词语法知识结构图。

1.并列连词
and,“和”，表并列或顺承关系
but, “但是”， 表转折关系
or，“或者，否则”，表选择或条件关系
so，“所以”，表结果
for，“因为”，表原因
2.并列连词短语
neither... nor... 两者都不……
either... or... 或者……或者……
not only... but also... 不仅，而且
both... and... 两者都……
3.从属连词
学生生成，无统一答案
二、阅读文段，列举你找到的几种连词，并说明其作用。
2019中考阅读与表达
Within an hour, Marchenko and his team saw a wave that was about 13 feet high. 
and表并列关系；Marchenko and his team作句子主语
The ship’s navigation (航行) system finally recorded the largest waves. They were more than 20 feet in height. The waves were so strong that they forced huge pieces of 
so...that...引导结果状语从句；强调巨浪所带来的影响
ice to jump up and down, breaking the ice into smaller pieces within just one hour. 
and表并列关系；up and down补充说明冰块被巨浪撞击破碎，四处飞溅的场景
Scientists had never imagined that the process could happen so fast. The waves in these areas used to be small.

三、针对连词自拟单项选择题，并标注考查点和解题分析。

学生自拟题目，无统一答案
